

COLOMBIA

Excelso EP

Sierra Nevada

InterAmerican
COFFEE



Regional Information

Country: Colombia
Region: Sierra Nevada
Altitude: 1.200 - 2.000 masl.

Colombia is the second-largest producer of coffee in the world and the largest producer of washed and Arabica coffees. Colombia only produces washed Arabica coffee. There are three primary varieties grown in Colombia, and the coffee is referred to by the region in which it is grown. "Excelso" is a grading term for exportable coffee from Colombia, not related to variety or cupping profile. EP (European Preparation) specifies that the raw beans are all hand sorted to remove any defective beans and foreign material. Excelso coffee beans are large, but slightly smaller than Supremo coffee beans. Excelso beans are a screen size of 15-16, versus Supremo beans, which are sized on screen 17. Colombian coffee is graded before shipment according to bean size. Supremo and Excelso coffee beans can be harvested from the same tree, but they are sorted by size. Excelso accounts for the greatest volume of coffee exported from Colombia.

The Sierra Nevada in Colombia is not only an impressive mountain range but also a significant region for coffee cultivation. The terraced slopes of the mountains provide ideal conditions for growing high-quality Arabica coffee, thanks to the mild climate, fertile soils, and optimal altitude. However, what truly makes this region unique is its close connection to indigenous culture. The communities living there consider the mountains sacred and practice coffee cultivation not only as an economic activity but also as a spiritual practice in harmony with nature. Coffee from the Sierra Nevada is known for its full-bodied flavor, balanced acidity, and rich aroma, reflecting not only the quality of Colombian coffee but also the rich cultural tradition and spiritual connection of this unique region.



Coffees

Bright

Smooth

Round

Citrus

Hazelnut

Variety: Typica, Caturra, Bourbon

Processing: Washed

Grade: Excelso EP



InterAmerican Coffee GmbH
Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4
20457 Hamburg, Germany
Phone +49 40 373 367
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz
Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland
Phone +41 41 728 7286
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.
59-61 Farringdon Road
London EC1M 3JB, United Kingdom
Phone +44 20 7796 2255
E-Mail: iac.london@nkg.coffee

www.interamericacoffee.de

KOLUMBIEN

Excelso EP

Sierra Nevada

InterAmerican
COFFEE



Regional Information

Land: Kolumbien

Region: Sierra Nevada

Anbauhöhe: 1.200 - 2.000 masl.

Kolumbien ist der zweitgrößte Produzent von Kaffee weltweit und der führende Produzent von gewaschenem Arabica-Kaffee. In Kolumbien wird ausschließlich gewaschener Arabica-Kaffee angebaut. Es werden hauptsächlich drei Sorten angebaut, die nach den Anbaugebieten benannt sind. "Excelso" ist eine Bezeichnung für exportfähigen Kaffee aus Kolumbien und bezieht sich nicht auf die Sorte oder das Aroma. EP (European Preparation) bedeutet, dass die Kaffeebohnen von Hand sortiert werden, um Fehler und Fremdkörper zu entfernen. Excelso-Bohnen sind etwas kleiner als Supremo-Bohnen und werden entsprechend sortiert.

Die Sierra Nevada in Kolumbien ist nicht nur eine beeindruckende Gebirgskette, sondern auch eine bedeutende Kaffeeanbauregion. Die dortigen terrassenförmig angelegten Hänge bieten optimale Bedingungen für den Anbau hochwertigen Arabica-Kaffees aufgrund des milden Klimas, der fruchtbaren Böden und der idealen Höhenlage. Die Region ist auch für ihre enge Verbindung zur indigenen Kultur bekannt. Die dortigen Gemeinschaften betrachten die Berge als heilig und praktizieren den Kaffeeanbau sowohl als wirtschaftliche Tätigkeit als auch als spirituelle Praxis im Einklang mit der Natur. Der Kaffee aus der Sierra Nevada zeichnet sich durch seinen vollen Geschmack, ausgewogenen Säuregehalt und reiches Aroma aus, was die Qualität des kolumbianischen Kaffees sowie die kulturelle Tradition und spirituelle Verbundenheit der Region widerspiegelt.



Kaffees

Lebendig

Weich

Ausgewogen

Zitrusfrüchte

Haselnüsse

Varietäten: Typica, Caturra, Bourbon

Aufbereitung: Washed

Grade: Excelso EP



InterAmerican Coffee GmbH

Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4
20457 Hamburg, Germany

Phone +49 40 373 367

E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz

Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland

Phone +41 41 728 7286

E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.

59-61 Farringdon Road
London EC1M 3JB, United Kingdom

Phone +44 20 7796 2255

E-Mail: iac.london@nkg.coffee

www.interamericacoffee.de